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Anexă la Hotărârea Consiliului Județean Arad nr. 116/28.04.2021 
 

 

 

ROMÂNIA 
CONSILIUL JUDEŢEAN ARAD  

310003 - Arad, strada Corneliu Coposu, nr. 22 
 

       Tel. 0040-357-731100 Fax. 0040-357-731280 
         http://www.cjarad.ro consiliul@cjarad.ro 

 
Nr. 8.434/13.04.2021  
 
 

PROCES-VERBAL 
al ședinței ordinare a Consiliului Județean Arad 

din data de 12.04.2021, ora 12.00 
 
 

Publicitatea şedinţei a fost asigurată prin publicarea pe site-ul 
Consiliului Judeţean Arad a Dispoziţiei nr. 142/06.04.2021 a preşedintelui 
Consiliului Judeţean privind convocarea în şedinţă ordinară a Consiliului 
Judeţean Arad (cuprinzând ordinea de zi, data, ora şi locul desfăşurării), 
precum şi prin intermediul presei, în cotidianul local „Jurnalul Arădean”. 
Convocarea consilierilor s-a realizat şi prin aplicația WhatsApp – Web.  

Prezenți: Cionca Iustin - preşedinte, Cadar Răzvan-Olimpiu-
vicepreședinte, Bulbuc Ionel - vicepreședinte, Anghel Răzvan-Paul, Blaga 
Bogdan-Marius, Borha Gheorghe-Vasile, Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, 
Ciorogar Cristina-Denisa, Crișan Corina-Anka, Crișan Ioan, Dihel Mariana 
Daniela, Dinga Stefania-Patricia, Gligor Alin-Sorin, Lazăr-Onescu Irina, 
Luca Samuel, Lucaci Cornel-Ștefan, Moț Petru, Naghi Alina-Georgeta, Orza 
Gheorghe, Pero Tamas-Carol, Pop Ioana-Alina, Pop Talida, Popa Garofița, 
Stan Simona-Lucia, Talpeș Mirel-Petru, Tripon Florin, Țole Daniel-Ioan, 
Ulici Ion și Waldvogel-Leric Brigitte-Gloria – consilieri judeţeni. 

 Absent: Budău Ruben, Remețan Florin și Stanca Dorin-Marcel. 
 
Domnul Blaga Bogdan-Marius nu dezbate și nu votează punctele 3 și 

8 de pe ordinea de zi. 
Doamna Crișan Corina-Anka și domnul Borha Gheorghe-Vasile nu 

dezbat și nu votează punctul 8 de pe ordinea de zi. 
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Doamna Ciorogar Cristina-Denisa nu dezbate și nu votează punctul 
10 de pe ordinea de zi. 

Domnul Talpeș Mirel-Petru și domnul Tripon Florin au părăsit sala de 
ședință și nu au participat la votul exprimat pentru punctele 11 și 12 

 
 Dl Cionca Iustin: Bună ziua, stimați colegi! Vă rog să luați loc, să 

începem ședința. Avem astăzi 10 puncte pe ordinea de zi plus Diverse și am 
introdus două hotărâri suplimentar este vorba de 2 proiecte privind 
neexercitarea dreptului de preemțiune. Și vă propun ca cele 2 proiecte să fie 
trecute înaintea punctului Diverse. Dacă sunteți de acord? Cine este pentru? 
30 voturi pentru (Cionca Iustin - preşedinte, Cadar Răzvan-Olimpiu-
vicepreședinte, Bulbuc Ionel - vicepreședinte, Anghel Răzvan-Paul, Blaga 
Bogdan-Marius, Borha Gheorghe-Vasile, Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, Ciorogar 
Cristina-Denisa, Crișan Corina-Anka, Crișan Ioan, Dihel Mariana Daniela, 
Dinga Stefania-Patricia, Gligor Alin-Sorin, Lazăr-Onescu Irina, Luca Samuel, 
Lucaci Cornel-Ștefan, Moț Petru, Naghi Alina-Georgeta, Orza Gheorghe, Pero 
Tamas-Carol, Pop Ioana-Alina, Pop Talida, Popa Garofița, Stan Simona-Lucia, 
Talpeș Mirel-Petru, Tripon Florin, Țole Daniel-Ioan, Ulici Ion și Waldvogel-Leric 
Brigitte-Gloria). Împotrivă-?. Abțineri-?. 
 
 În cadrul ședinței s-a dezbătut următoarea: 

 
 

ORDINE DE ZI 
a ședinței ordinare a Consiliului Județean Arad 

 
1.Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-

economici ai obiectivului de investiție „Reabilitare fațade interioare (dinspre 
curte) cu termosistem și înlocuire tâmplărie exterioară” la Liceul Special 
„Sfânta Maria” Arad – iniţiativa preşedintelui. 

2.Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-
economici ai obiectivului de investiție „Lucrări de reparaţii blocul alimentar 
şi mansardă din incinta Taberei pentru copii şi tineret de la Moneasa” – 
iniţiativa preşedintelui. 

3.Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-
economici ai obiectivului de investiție „Lucrări de construire: reparaţii şi 
înlocuiri ferestre, reparaţii şpaleţi, iluminat arhitectural la Palatul Cultural” – 
iniţiativa preşedintelui. 

4.Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor-economici ai 
obiectivului de investiţie „Construire staţii de autobuz” – iniţiativa 
preşedintelui. 
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5.Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului 
Județean Arad nr. 97/31.03.2021 privind aprobarea achiziționării unor 
bunuri și servicii din Fondul de întreținere, înlocuire și dezvoltare aferent 
proiectului „Sistem de management integrat al deșeurilor solide în județul 
Arad” – iniţiativa preşedintelui. 

6.Proiect de hotărâre privind aprobarea Parteneriatului de 
implementare încheiat pentru realizarea obiectivului de investiții „Varianta 
ocolitoare a Municipiului Arad - Est” – iniţiativa preşedintelui. 

7.Proiect de hotărâre privind aprobarea utilizării excedentului bugetar 
al anilor precedenţi pentru finanţarea secţiunii de dezvoltare în anul 2021 – 
iniţiativa preşedintelui. 

8.Proiect de hotărâre privind adoptarea bugetului general de venituri 
și cheltuieli al Judeţului Arad pe anul 2021 – iniţiativa preşedintelui. 

9.Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentanților Consiliului 
Județean Arad în cadrul unor entități publice – iniţiativa preşedintelui. 

10.Proiect de hotărâre privind validarea unor membri ai Autorităţii 
Teritoriale de Ordine Publică Arad – iniţiativa preşedintelui. 

11.Proiect de hotărâre privind neexercitarea dreptului de preemţiune 
asupra apartamentului nr. 3 (cota ¼) din imobilul situat în municipiul Arad, 
Bulevardul Revoluţiei nr. 40 – iniţiativa preşedintelui. 

12.Proiect de hotărâre privind neexercitarea dreptului de preemţiune 
asupra apartamentului nr. 5 (cota ¼) din imobilul situat în municipiul Arad, 
Bulevardul Revoluţiei nr. 40 – iniţiativa preşedintelui. 

13.Diverse.  
 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul 

administrativ, cu modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean 
Arad adoptă Hotărârea nr. 101/2021 privind aprobarea ordinii de zi a 
şedinţei ordinare a Consiliului Judeţean Arad din data de 12 aprilie 2021. 

 
          Punctul 1 

Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai 
obiectivului de investiție „Reabilitare fațade interioare (dinspre curte) cu 
termosistem și înlocuire tâmplărie exterioară” la Liceul Special „Sfânta Maria” 
Arad. – inițiativa președintelui.  

 
Dl Cionca Iustin: Trecem la primul punct. Proiect de hotărâre privind 

aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului de investiție 
„Reabilitare fațade interioare (dinspre curte) cu termosistem și înlocuire 
tâmplărie exterioară” la Liceul Special „Sfânta Maria” Arad. Dacă sunt 
intervenții? Nu sunt. Cine este pentru? 30 voturi pentru (Cionca Iustin - 
preşedinte, Cadar Răzvan-Olimpiu-vicepreședinte, Bulbuc Ionel - 
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vicepreședinte, Anghel Răzvan-Paul, Blaga Bogdan-Marius, Borha Gheorghe-
Vasile, Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, Ciorogar Cristina-Denisa, Crișan Corina-
Anka, Crișan Ioan, Dihel Mariana Daniela, Dinga Stefania-Patricia, Gligor Alin-
Sorin, Lazăr-Onescu Irina, Luca Samuel, Lucaci Cornel-Ștefan, Moț Petru, 
Naghi Alina-Georgeta, Orza Gheorghe, Pero Tamas-Carol, Pop Ioana-Alina, 
Pop Talida, Popa Garofița, Stan Simona-Lucia, Talpeș Mirel-Petru, Tripon 
Florin, Țole Daniel-Ioan, Ulici Ion și Waldvogel-Leric Brigitte-Gloria). Împotrivă-
?. Abțineri-?. 

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul 

administrativ, cu modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad 
adoptă Hotărârea nr. 102/2021 privind aprobarea indicatorilor tehnico-
economici ai obiectivului de investiție „Reabilitare fațade interioare (dinspre 
curte) cu termosistem și înlocuire tâmplărie exterioară” la Liceul Special 
„Sfânta Maria” Arad. 

 
 
Punctul 2 
Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai 

obiectivului de investiție „Lucrări de reparaţii blocul alimentar şi mansardă din 
incinta Taberei pentru copii şi tineret de la Moneasa” – iniţiativa preşedintelui. 

 
Dl Cionca Iustin: Punctul 2. Proiect de hotărâre privind aprobarea 

indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului de investiție „Lucrări de reparaţii 
blocul alimentar şi mansardă din incinta Taberei pentru copii şi tineret de la 
Moneasa”. Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Cine este pentru? 30 voturi pentru 
(Cionca Iustin - preşedinte, Cadar Răzvan-Olimpiu-vicepreședinte, Bulbuc 
Ionel - vicepreședinte, Anghel Răzvan-Paul, Blaga Bogdan-Marius, Borha 
Gheorghe-Vasile, Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, Ciorogar Cristina-Denisa, 
Crișan Corina-Anka, Crișan Ioan, Dihel Mariana Daniela, Dinga Stefania-
Patricia, Gligor Alin-Sorin, Lazăr-Onescu Irina, Luca Samuel, Lucaci Cornel-
Ștefan, Moț Petru, Naghi Alina-Georgeta, Orza Gheorghe, Pero Tamas-Carol, 
Pop Ioana-Alina, Pop Talida, Popa Garofița, Stan Simona-Lucia, Talpeș Mirel-
Petru, Tripon Florin, Țole Daniel-Ioan, Ulici Ion și Waldvogel-Leric Brigitte-
Gloria). Împotrivă-?. Abțineri-?. 

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul 

administrativ, cu modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad 
adoptă Hotărârea nr. 103/2021 privind aprobarea indicatorilor tehnico-
economici ai obiectivului de investiție „Lucrări de reparaţii blocul alimentar şi 
mansardă din incinta Taberei pentru copii şi tineret de la Moneasa”. 
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Punctul 3 
Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai 

obiectivului de investiție „Lucrări de construire: reparaţii şi înlocuiri ferestre, 
reparaţii şpaleţi, iluminat arhitectural la Palatul Cultural” – iniţiativa 
preşedintelui. 

 
Dl Cionca Iustin: Punctul 3. Proiect de hotărâre privind aprobarea 

indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului de investiție „Lucrări de 
construire reparaţii şi înlocuiri ferestre, reparaţii şpaleţi, iluminat arhitectural la 
Palatul Cultural”. 

Dl Blaga Bogdan: Domnul președinte! Eu nu particip la vot! 
Dl Cionca Iustin: Numele! 
Dl Blaga Bogdan: Blaga Bogdan. 
Dl Cionca Iustin: Blaga. Alte intervenții? Nu sunt. Cine este pentru? 29 

voturi pentru (Cionca Iustin - preşedinte, Cadar Răzvan-Olimpiu-
vicepreședinte, Bulbuc Ionel - vicepreședinte, Anghel Răzvan-Paul, Borha 
Gheorghe-Vasile, Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, Ciorogar Cristina-Denisa, 
Crișan Corina-Anka, Crișan Ioan, Dihel Mariana Daniela, Dinga Stefania-
Patricia, Gligor Alin-Sorin, Lazăr-Onescu Irina, Luca Samuel, Lucaci Cornel-
Ștefan, Moț Petru, Naghi Alina-Georgeta, Orza Gheorghe, Pero Tamas-Carol, 
Pop Ioana-Alina, Pop Talida, Popa Garofița, Stan Simona-Lucia, Talpeș Mirel-
Petru, Tripon Florin, Țole Daniel-Ioan, Ulici Ion și Waldvogel-Leric Brigitte-
Gloria). Împotrivă-?. Abțineri-?. 

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul 

administrativ, cu modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad 
adoptă Hotărârea nr. 104/2021 privind aprobarea indicatorilor tehnico-
economici ai obiectivului de investiție „Lucrări de construire: reparaţii şi înlocuiri 
ferestre, reparaţii şpaleţi, iluminat arhitectural la Palatul Cultural”. 

 
 
Punctul 4 
Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai 

obiectivului de investiţie „Construire staţii de autobuz” – iniţiativa preşedintelui. 
 
Dl Cionca Iustin: Punctul 4. Proiect de hotărâre privind aprobarea 

indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului de investiţie „Construire staţii de 
autobuz”. Dacă sunt intervenții? Vă rog! 

Dl Luca Samuel: Eu am o problemă tehnică, domnule președinte! 
Dl Cionca Iustin: Numele să-l spuneți, pentru procesul verbal.  
Dl Luca Samuel: Luca Samuel! 
Dl Cionca Iustin: Vă rog! 
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Dl Luca Samuel: Da. La zona rutieră (neinteligibil) a stației autobuzelor, 
m-am uitat peste documentație, se recomandă piatră spartă cu noroire. 
Această noroire nu se mai folosește la suprafețele de rurare cu îmbrăcăminte 
bituminoasă. Se folosește doar la drumurile pietruite. Deci în mod normal când 
aplicăm și îmbrăcăminte bituminoasă și aceasta reflectă perioada de rulare 
trebuie împănată cu splidere doar. Aceasta nu se mai folosește, poate doar 
pentru drumurile pietruite.  

Dl Cionca Iustin: Îl rog pe domnul Ene să vină și să vă răspundă. 
Dl Luca Samuel: Mulțumesc. 
Dl Cionca Iustin: Cu plăcere. 
Dl Ene Florin: Bună ziua, Ene Florin Direcția-Tehincă Investiții.  
Dl Luca Samuel: Bună ziua! 
Dl Ene Florin: Problema este foarte simplă, normativul de piatră spartă 

prevede noroire sau fără noroire. Noroirea aceea este un split 04 sau 48 care 
se pune pentru împănarea sortului de piatră spartă. 

Dl Luca Samuel:  Nu este noroire este împănare cu split. Noroirea nu 
înseamnă split.  

Dl Ene Florin: Proiectantul tehnic are libertatea să aleagă tipul de piatră 
spartă inclusiv cu noroire sau fără noroire, v-am spus.  

Dl Luca Samuel: Observație. Noroirea se folosește pentru drumurile 
pietruite care rămân pietruite. Unde se aplică îmbrăcăminte bituminoasă, se 
folosește împănare cu split.   

Dl Ene Florin: De acord, nici eu nu sunt proiectant și cred că nici  
dumneavoastră  nu sunteți. 

Dl Luca Samuel: Eu sunt proiectant de drumuri. 
Dl Ene Florin: Ce anume? 
Dl Luca Samuel: Eu sunt proiectant de drumuri. 
Dl Cionca Iustin: Domnul Ene, cine este proiectantul, de ce nu este aici?  
Dl Ene Florin: Max Pro Vision. 
Dl Cionca Iustin: De ce nu este aici proiectantul? 
Dl Ene Florin: Este la București, are o ședință la C.N.A.I.R. 
Dl Cionca Iustin:  Nu știu, rugămintea mea este să vină să susțină că îi 

plătim. Până la urmă trebuie să-i apărăm noi? Poate are dreptate. Noi nu 
suntem de meserie, să vină de fiecare dată. Orice proiectant, cât ar fi ... știu că 
este un proiect mic, dar uite cade pe voi acum că nu v-ați pregătit. Și nu este 
treaba noastră, până la urmă de aceea plătim un proiectant, să-mi dea o soluție 
pe care să o susțină și să vă certați între voi  ca specialiști. Acum 
dumneavoastră discutați cu niște consilieri care nu au specialitatea 
dumneavoastră. Și să știți că executivul nici nu poate să impună unui proiectant 
o soluție, pentru că este dreptul lui. Noi am avut situații când am fi vrut să-l 
convingem să schimbe și nu a vrut. 
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Dl Ene Florin: Tocmai asta încercam să spun domnule președinte, pentru 
că depinde de proiectant foarte mult. Dânsul știe despre ce este vorba, cu 
noroire sau fără noroire se poate face oricum, mai ales la stație de autobuz.    

Dl Cionca Iustin: Bun. Noi încă o dată, mulțumim că v-ați uitat pe 
documentație, ne-ați atras atenția, dar vă rog pe viitor proiectanții să vină. De 
aceea îi plătim să vină aici să susțină. Dacă vin de la București până aici să 
susțină un proiect, atunci să vină până la capăt. Bine? Mulțumesc. Dacă mai 
sunt alte intervenții?  Nu sunt. Cine este pentru? 30 voturi pentru (Cionca Iustin 
- preşedinte, Cadar Răzvan-Olimpiu-vicepreședinte, Bulbuc Ionel - 
vicepreședinte, Anghel Răzvan-Paul, Blaga Bogdan-Marius, Borha Gheorghe-
Vasile, Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, Ciorogar Cristina-Denisa, Crișan Corina-
Anka, Crișan Ioan, Dihel Mariana Daniela, Dinga Stefania-Patricia, Gligor Alin-
Sorin, Lazăr-Onescu Irina, Luca Samuel, Lucaci Cornel-Ștefan, Moț Petru, 
Naghi Alina-Georgeta, Orza Gheorghe, Pero Tamas-Carol, Pop Ioana-Alina, 
Pop Talida, Popa Garofița, Stan Simona-Lucia, Talpeș Mirel-Petru, Tripon 
Florin, Țole Daniel-Ioan, Ulici Ion și Waldvogel-Leric Brigitte-Gloria). Împotrivă-
?. Abțineri-?. 

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul 

administrativ, cu modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad 
adoptă Hotărârea nr. 105/2021 privind aprobarea indicatorilor-economici ai 
obiectivului de investiţie „Construire staţii de autobuz”. 

 
Punctul 5 
Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Județean 

Arad nr. 97/31.03.2021 privind aprobarea achiziționării unor bunuri și servicii 
din Fondul de întreținere, înlocuire și dezvoltare aferent proiectului „Sistem de 
management integrat al deșeurilor solide în județul Arad” – iniţiativa 
preşedintelui. 

Dl Cionca Iustin: Punctul 5. Proiect de hotărâre pentru modificarea 
Hotărârii Consiliului Județean Arad nr. 97/31.03.2021 privind aprobarea 
achiziționării unor bunuri și servicii din Fondul de întreținere, înlocuire și 
dezvoltare aferent proiectului „Sistem de management integrat al deșeurilor 
solide în județul Arad”. Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Cine este pentru? 30 
voturi pentru (Cionca Iustin - preşedinte, Cadar Răzvan-Olimpiu-
vicepreședinte, Bulbuc Ionel - vicepreședinte, Anghel Răzvan-Paul, Blaga 
Bogdan-Marius, Borha Gheorghe-Vasile, Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, Ciorogar 
Cristina-Denisa, Crișan Corina-Anka, Crișan Ioan, Dihel Mariana Daniela, 
Dinga Stefania-Patricia, Gligor Alin-Sorin, Lazăr-Onescu Irina, Luca Samuel, 
Lucaci Cornel-Ștefan, Moț Petru, Naghi Alina-Georgeta, Orza Gheorghe, Pero 
Tamas-Carol, Pop Ioana-Alina, Pop Talida, Popa Garofița, Stan Simona-Lucia, 
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Talpeș Mirel-Petru, Tripon Florin, Țole Daniel-Ioan, Ulici Ion și Waldvogel-Leric 
Brigitte-Gloria). Împotrivă-?. Abțineri-?. 

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul 

administrativ, cu modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad 
adoptă Hotărârea nr. 106/2021 pentru modificarea Hotărârii Consiliului 
Județean Arad nr. 97/31.03.2021 privind aprobarea achiziționării unor bunuri 
și servicii din Fondul de întreținere, înlocuire și dezvoltare aferent proiectului 
„Sistem de management integrat al deșeurilor solide în județul Arad”. 

 
Punctul 6 
Proiect de hotărâre privind aprobarea Parteneriatului de implementare 

încheiat pentru realizarea obiectivului de investiții „Varianta ocolitoare a 
Municipiului Arad - Est” – iniţiativa preşedintelui. 

 
Dl Cionca Iustin: Punctul 6. Proiect de hotărâre privind aprobarea 

Parteneriatului de implementare încheiat pentru realizarea obiectivului de 
investiții „Varianta ocolitoare a Municipiului Arad - Est”. Dacă sunt intervenții? 
Nu sunt. Cine este pentru? 30 voturi pentru (Cionca Iustin - preşedinte, Cadar 
Răzvan-Olimpiu-vicepreședinte, Bulbuc Ionel - vicepreședinte, Anghel 
Răzvan-Paul, Blaga Bogdan-Marius, Borha Gheorghe-Vasile, Bozga Doru, 
Bőlőni Győrgy, Ciorogar Cristina-Denisa, Crișan Corina-Anka, Crișan Ioan, 
Dihel Mariana Daniela, Dinga Stefania-Patricia, Gligor Alin-Sorin, Lazăr-
Onescu Irina, Luca Samuel, Lucaci Cornel-Ștefan, Moț Petru, Naghi Alina-
Georgeta, Orza Gheorghe, Pero Tamas-Carol, Pop Ioana-Alina, Pop Talida, 
Popa Garofița, Stan Simona-Lucia, Talpeș Mirel-Petru, Tripon Florin, Țole 
Daniel-Ioan, Ulici Ion și Waldvogel-Leric Brigitte-Gloria). Împotrivă-?. Abțineri-
?. 

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul 

administrativ, cu modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad 
adoptă Hotărârea nr. 107/2021 privind aprobarea Parteneriatului de 
implementare încheiat pentru realizarea obiectivului de investiții „Varianta 
ocolitoare a Municipiului Arad - Est”. 

 
Punctul 7 
Proiect de hotărâre privind aprobarea utilizării excedentului bugetar al 

anilor precedenţi pentru finanţarea secţiunii de dezvoltare în anul 2021 – 
iniţiativa preşedintelui. 
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Dl Cionca Iustin: Punctul 7. Proiect de hotărâre privind aprobarea utilizării 
excedentului bugetar al anilor precedenţi pentru finanţarea secţiunii de 
dezvoltare în anul 2021. Dacă sunt intervenții? Domnul Moț, vă rog!  

Dl Moț Petru: Aș avea eu o întrebare, nu știu dacă merge sau nu? 
Dl Cionca Iustin: Merge. 
Dl Moț Petru: Vis-a-vis de cuantumul utilizat al excedentului bugetar. Am 

observat că doar cam două treimi din acesta nu a fost alocat nicăieri și m-ar 
interesa dacă îmi puteți explica care este raționamentul pentru care o treime 
din excedent aproximativ, a fost lăsat disponibil. Dacă sunt proiecte pe care le 
gândiți în viitor?  

Dl Cionca Iustin: Exact, v-ați răspuns singur. Suntem la începutul 
exercițiului mai multor proiecte de finanțare cu fonduri europene. După cum ați 
văzut, noi am alocat câteva sume în bugetul care urmează să-l votăm. Pentru 
studii de fezabilitate, DALI-uri, care vrem să le depunem pentru obținerea de 
fonduri. Cel puțin pentru proiectul PNRR, da?  Se solicită proiecte cât mai bine 
pregătite din punct de vedere al maturității. Asta înseamnă că ar trebui să avem 
și documentație tehnică și avize și autorizații. Și atunci este nevoie să lăsăm o 
parte din excedentul acesta nealocat, tocmai ca să ai libertatea ca prin hotărâre 
de consiliu să luăm sumele necesare, odată cu evoluția proiectului.   Să zicem 
că terminăm studiile de fezabilitate sau DALI-urile și vrem să facem proiectarea 
tehnică, să am de unde să iau banii, pentru că acest excedent poate să fie 
folosit doar pentru investiții.   

Dl Moț Petru: Credeți că vom reuși având în vedere pe de o parte 
chestiunile care le-ați spus dumneavoastră și pe de altă parte dacă vom reuși, 
sau în ce măsură vom reuși, să cheltuim sumele care sunt propuse prin buget 
sau prin punctul 7, privind alocarea excedentului bugetar, având în vedere 
faptul că totuși suntem într-o perioadă destul de avansată în an, suntem la 
mijlocul lui aprilie și, mă rog, procedurile de achiziție știți bine, că sunt cum sunt 
mai ales că și dumneavoastră în anii care au trecut v-ați plâns de carențele 
legislative care împiedică ... 

Dl Cionca Iustin: S-a schimbat guvernarea, nu mai este PSD-ul la 
guvernare, am încredere că noua coaliție ... 

Dl Moț Petru: Am auzit că PSD-ul nu mai este la guvernare. 
Dl Cionca Iustin: V-a schimba Legea achizițiilor, și o să vină cu  acte 

normative care să permită să accesăm fondurile mai repede.  
Dl Moț Petru: Eu sunt convins că dumneavoastră ați făcut demersurile 

pentru modificarea legislației. 
Dl Cionca Iustin: Fiți convins. 
Dl Moț Petru: Și sperăm să le vedem încununate de succes. Pentru că 

nu am vrea ca și anul viitor să dăm vina tot pe legislație, domnule președinte.  
Dl Cionca Iustin: Asta îmi doresc și eu. Acum dumneavoastră știți că eu 

v-am rugat de nenumărate ori ca și colegi cu cei care erau la guvernare, să 
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faceți cumva să dați niște legi, care să ne permită să consumăm banii mai 
repede, nu ați reușit, nu vă reproșez asta. Dar acum aveți încredere că noul 
guvern ... ați văzut că pe descentralizarea fondurilor europene, au avut curajul, 
care guvernul dumneavoastră nu l-a avut, să dea acea lege a descentralizării. 
Astăzi cel puțin pe Programul Operațional Regional, ghidurile se fac la nivel 
regional, fondurile se vor da de aici de la noi, noi vom avea relația cu Comisia 
ș.a.m.d. Sper să treacă ordonanța aceea și de Parlament, a trecut de prima 
cameră, sper să treacă și de a doua și să avem o legislație mai cu noi, cu 
autoritățile locale.  

Dl Moț Petru: Domnule președinte, și noi sperăm că acolo unde nu am 
reușit noi, să reușiți dumneavoastră!   

Dl Cionca Iustin: Doamne ajută!  Alte întrebări? Dacă nu sunt, atunci vă 
rog să trecem la vot. Cine este pentru? 30 voturi pentru (Cionca Iustin - 
preşedinte, Cadar Răzvan-Olimpiu-vicepreședinte, Bulbuc Ionel - 
vicepreședinte, Anghel Răzvan-Paul, Blaga Bogdan-Marius, Borha Gheorghe-
Vasile, Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, Ciorogar Cristina-Denisa, Crișan Corina-
Anka, Crișan Ioan, Dihel Mariana Daniela, Dinga Stefania-Patricia, Gligor Alin-
Sorin, Lazăr-Onescu Irina, Luca Samuel, Lucaci Cornel-Ștefan, Moț Petru, 
Naghi Alina-Georgeta, Orza Gheorghe, Pero Tamas-Carol, Pop Ioana-Alina, 
Pop Talida, Popa Garofița, Stan Simona-Lucia, Talpeș Mirel-Petru, Tripon 
Florin, Țole Daniel-Ioan, Ulici Ion și Waldvogel-Leric Brigitte-Gloria). Împotrivă-
?. Abțineri-?. 

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul 

administrativ, cu modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad 
adoptă Hotărârea nr. 108/2021 privind aprobarea utilizării excedentului bugetar 
al anilor precedenţi pentru finanţarea secţiunii de dezvoltare în anul 2021. 

 
 
Punctul 8 
Proiect de hotărâre privind adoptarea bugetului general de venituri și 

cheltuieli al Judeţului Arad pe anul 2021 – iniţiativa preşedintelui. 
 
Dl Cionca Iustin: Proiect de hotărâre privind adoptarea bugetului general 

de venituri și cheltuieli al Judeţului Arad pe anul 2021. Domnul Borha, vreți să 
nu votați, da? 

Dl Borha Gheorghe: Da. 
Dl Cionca Iustin: Pentru că sunteți ordonator de credite. 
Dl Borha Gheorghe: Nu particip la vot. 
Dl Cionca Iustin: Bun. Înainte de a vă exprima, vreau să vă spun un lucru, 

și eu sunt ordonator de credite, nu suntem nici incompatibili, nici în conflict de 
interese. Pentru că după cum știți, eu sunt cel mai în măsură să fac bugetul și 
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eu sunt cel mai incompatibil și legea nu prevede aceasta. Dar, pe viitor ca să 
preîntâmpinăm situațiile, am rugat-o pe doamna secretar general să facă o 
adresă la ANI să întrebe. Veniți și ne spuneți care credeți voi că sunteți așa în 
situația de a fi declarați incompatibili. Și punem o întrebare, și avem un răspuns 
scris ca să nu tot ... În mandatul trecut, noi nu am făcut asta, deși în alte consilii 
s-a făcut. Dar accept astăzi să nu votați, dar pe viitor va trebui să fie clar ce 
înseamnă incompatibil. Din punctul meu de vedere și conflictul de interese și 
incompatibilitatea se referă la o situație în care v-ați crea un interes personal, 
nu al instituției. Ar fi culmea ca director al instituției să nu pledați să vă duceți 
bani la Companie sau să faceți proiecte împreună, pentru asta sunteți plătit. 
Am notat cererea dumneavoastră. 

Dl Blaga Bogdan: Nici eu nu particip la vot. 
Dl Cionca Iustin: Tu nici măcar ordonator de credite nu ești. Bine nu 

participi. Hai să vedem cine participă atunci. Corina tu participi?  
Dna Crișan Corina: Dragii mei!  
Dl Cionca Iustin: Lucrezi la spital, nu? 
Dna Crișan Corina: Păi eu sunt un umil angajat din anul 2000 la Spitalul 

Județean. Am douăzeci și ceva de ani de muncă, întotdeauna mi-am dorit  
(neinteligibil) și asistență potrivită pentru pacient. Și astăzi să fiu ipocrită...   

Dl Cionca Iustin: Sunteți în aceași situație cu ei. Eu vreau să ... 
Dna Crișan Corina: Și să spun că nu votez ceva ... Ce este în interesul 

pacienților județului Arad? Personal ce beneficiu am?  
Dl Cionca Iustin: Deci, doamna doctor, eu pe dumneavoastră chiar vă 

sfătuiesc să nu votați ... 
Dna Crișan Corina: Mulțumesc! 
Dl Cionca Iustin: Pentru că v-am dat 13,5 milioane euro la spital și să nu 

avem discuții. Oricum suntem destui colegi care să suplinim cele 3 voturi.  
Dl Borha Gheorghe:  (Neinteligibil). 
Dl Cionca Iustin: Chiar nu vreau să se interpreteze pentru că vouă v-am 

dat cei mai mulți bani. 
Dl Borha Gheorghe:  Doamna doctor! (Neinteligibil). 
Dna Crișan Corina: Domnule președinte, este pentru pacienții județului 

Arad  
Dl Cionca Iustin: Bine. Atunci vă asumați să votați? Cum doriți. 
Dl Borha Gheorghe:  Răspundeți? 
Dna Crișan Corina: O să țin cont de sfatul dumneavoastră.  
Dl Borha Gheorghe: Răspundeți vă rog, 
Dna Crișan Corina: Spuneți!  
Dl Borha Gheorghe: Noi cei care nu votăm suntem ipocriți? 
Dna Crișan Corina: (Neinteligibil). 
Dl Cionca Iustin: Deci sunt 3 care doriți să nu votați, mai sunt și alte cazuri 

care simțiți că aveți ... Noi facem după aceea o adresă în numele 
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dumneavoastră ca să întrebăm. Nu mai avem colegi, da? Domnul Moț, sunteți 
în situația de a nu ... 

Dl Moț Petru: Eu votez, domnule președinte la buget, să știți. 
Dl Cionca Iustin: Ați cerut cuvântul. Mi s-a părut că ... 
Dl Moț Petru: Da. Da. La cuvânt am cerut, sigur că da. 
Dl Cionca Iustin: Vă rog, vă rog!  
Dl Moț Petru: Este bine că s-a specificat de ce unii colegi nu votează, 

pentru că altfel am fi crezut că nu sunt de acord cu bugetul. Dar acum suntem 
lămuriți că sunt necesare anumite chestiuni și înțelegem acest lucru.  

Dl Cionca Iustin: Acum dumneavoastră sunteți avocat, care este opinia 
dumneavoastră? 

Dl Moț Petru: Discuția este mai amplă și să știți că sunt argumente și pro 
și contra. Pentru că nu vin aici pe o incompatibilitate directă din deținerea 
funcțiilor, ci pot intra pe o anumită chestiune, pe o zonă de conflict de interese. 
Având în vedere faptul că aici alocă o sumă de bani și dincolo o dirijează. Sigur, 
discutăm aici despre cei cu funcții de conducere. La dumneavoastră nu este 
cazul pentru că așa este legea, dumneavoastră inițiați proiectul de buget, nu 
se aplică, același lucru.   

Dl Cionca Iustin: Dar și eu sunt ordonator de credite. 
Dl Moț Petru: Sunteți, dar, sunteți în cadrul acestei instituții. Sigur așa 

este legea. Dumneavoastră sunteți și executiv și deliberativ. În fine ... 
Dl Cionca Iustin: Și ei. Din punctul meu de vedere este aceași situație.  
Dl Moț Petru: De acord. Dar ei nu sunt executivi la Consiliul Județean. 

Aici sunt deliberativi, votează un buget sau orice altceva, și acolo execută, 
totuși este o altă instituție și Spitalul, și Compania de Apă sunt instituții cu 
personalitate juridică, așa că vă spun sincer sunt argumente și pro și contra. 
Și eu dacă aș fi în locul colegilor m-aș gândi sincer de două ori dacă aș intra 
într-o astfel de chestiune. Aceasta ca să vă răspund la întrebare. A doua 
chestiune, vis-a-vis de proiectul de buget ca atare, nu o să intru în  foarte multe 
amănunte pentru că, probabil nu o să conving pe nimeni, nu am reușit nici 
mandatul trecut.  

Dl Cionca Iustin: Încercați. 
Dl Moț Petru: Mă rog. Îmi dau seama de multe ori de utilitatea sau 

inutilitatea unor eforturi. Noi, Grupul nostru, nu vom vota acest buget, ne vom 
abține. Sigur că sunt în cadrul bugetului și chestiuni cu care suntem de acord, 
însă credem că acest buget nu este în măsură la acest moment să asigure 
dezvoltarea județului, așa cum o dorim cu toții. Vedeți nici nu mă ascultați, 
atunci ce să mai spun că vă pot convinge. 

Dl Cionca Iustin: Dar eu vă ascult, să știți.  
Dl Moț Petru: Puteți face 2 lucruri în același timp ?       
Dl Cionca Iustin: Am capacitatea să ascult să și vorbesc.  
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Dl Moț Petru: Dar nu cred că puteți face șapte lucruri deodată ca și 
Napoleon. 

Dl Cionca Iustin: Verificați-mă! 
Dl Moț Petru: O să vă verific altădată. Să nu pierdem totuși... Dar ideea 

este că noi ne-am fi dorit, având în vedere faptul că dumneavoastră sunteți 
totuși la al cincilea an în care sunteți președinte al Consiliului Județean, în care 
mă rog, ați acumultat o experiență, ne-am fi dorit un buget care să răspundă la 
mai multe nevoi ale locuitorilor județului Arad. Pe de o parte, am văzut că sunt 
multe puncte în care sunt vizate servicii de proiectare, sigur că dumneavoastră 
probabil o să-mi răspundeți că trebuie să facem proiectări și documentații ca 
să putem accesa fonduri sau alte programe. Și eu pot să fiu de acord până la 
un punct cu acest lucru, însă  cred că sunt cam multe în condițiile în care sunt 
și proiecte și studiile rămase din trecut. Și atunci am găsit acolo că avem și un 
punct în care se actualizează un DALI. Deci iată că avem chestiuni care vin din 
urmă, care nu le-am pus în practică, și atunci venim cu multe astfel de puncte 
în acest moment în condițiile în care nu am terminat tot ceea ce aveam din 
trecut, nu mi se pare potrivit. De asemenea așteptam o soluție la Aeroport. Noi 
alocăm la fel ca și anul trecut o sumă importantă de bani. Sigur că la fel cum 
spuneați și dumneavoastră și spuneam și noi, la un moment dat trebuie să 
luăm o decizie în legătură cu Aeroportul, și să vedem ce facem, însă constat 
că și în acest an, se propune prin proiectul de buget o sumă de 7 milioane lei, 
probabil acesta fiind deficitul Aeroportului. Este mult, este puțin, rămâne de 
văzut, însă cred că este o sumă importantă, care trebuie să vedem dacă putem 
așa merge cu ea înainte. De asemenea și la Centrul Cultural propunem pentru 
investiții 2.570 mii lei și la evenimente culturale 2.400 mii lei. Eu sunt de acord 
și cu investițiile și cu evenimentele culturale, cu toate chestiunile de genul 
acesta, dar trebuie să ținem cont că suntem în an de pandemie și nu știu câte 
din astfel de evenimente vor avea efectiv loc. Astfel că rămâne de văzut dacă 
banii chiar vor fi folosiți, dacă vor fi folosiți cu folos și dacă nu cumva vor rămâne 
blocați în buget. Am înțeles de la dumneavoastră că în ședința trecută, l-ați 
rugat sau i-ați pus în vedere domnului vicepreședinte să renunțe la astfel de 
evenimente. Nu știu dacă v-a ascultat, însă am întrebat la comisie și mi s-a 
comunicat această sumă. De asemenea am văzut acolo niște sume pentru 
dobânzi la credite. Sigur că noi rostogolim niște credite, este bine să avem 
sume de bani la dispoziție, și știți bine că și anul trecut s-au votat astfel de 
proiecte de hotărâre care vizau prelungirea unor linii de credite sau a unor 
credite în virtutea faptului că erau dobânzi avantajoase la acel moment și 
credem că trebuie să avem acolo (neinteligibil) pentru astfel de lucrări de 
investiții. Dar iată că am lăsat o sumă mare și din excedentul bugetar. Deci 
trebuie să ne hotărâm, ori să rambursăm acele credite, deci trebuie să avem o 
viziune care credem că ar trebui să stopeze astfel de pierderi, pentru că și 
acele dobânzi sunt în sume destul de mari. De asemenea aș mai vrea să 
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remarc și faptul că în cifre numerice bugetul de anul acesta este mai mic decât 
cel de anul trecut. La fel s-a întâmplat și anul trecut să fie mai mic decât cel în 
urmă cu 2 ani. Deci, constat faptul că deși există un guvern de aceași 
coloratură politică, nu înseamnă că în cifrele numerice bugetul este la fel, 
dimpotrivă este mai mic. Nu cu mult, dar este mai mic. Acum sigur că 
dumneavoastră o să-mi spuneți că este o previziune bugetul, sunt de acord, 
dar cred că și începutul este un semnal într-o direcție sau alta. În fine ar mai fi 
multe chestiuni de discutat, mă opresc aici. Sunt convins că toți colegii doresc 
să intervină pe chestiunea bugetului, astfel încât eu vă comunic că noi nu vom 
vota acest buget. Mulțumesc pentru posibilitatea de a interveni.  

Dl Cionca Iustin: Da, mulțumesc. Domnul consilier!  Deci aș vrea să vă 
pun o întrebare înainte de a da răspunsul la toate problemele pe care le-ați 
ridicat. Dați-mi un exemplu de documentație tehnică nefolosită? Ați afirmat că 
avem mai multe SF-uri, DALI-uri care sunt nefolosite. Dați-mi un exemplu!   

Dl Moț Petru: Dumneavoastră răspundeți și eu am să vă dau exemplu 
pentru că l-am notat aici. O să spun la sfârșit ca să nu ținem colegii. 

Dl Cionca Iustin: Ține-ți!  
Dl Moț Petru: Dumneavoastră îi țineți! 
Dl Cionca Iustin: Poftiți? 
Dl Moț Petru: Dumneavoastră îi țineți, dar ... 
Dl Cionca Iustin:  Bun. Să vă las să vă pregătiți să înțeleg? 
Dl Moț Petru: Nu, nu, nu, că sunt pregătit. L-am notat aici.                   
Dl Cionca Iustin: Atunci spuneți-mi ca să înțeleg despre ce documentație 

vorbiți? Pentru că vreau să vă spun că până căutați dumneavoastră, că din 
păcate eu am continuat toate proiectele începute de fosta administrație. Spun 
din păcate pentru că eu aș fi avut alte priorități. Dar tocmai din respectul față 
de munca colegilor mei din aparatul tehnic, și față de banul public, am dus mai 
departe acele DALI-uri, SF-uri, PT-uri, chiar dacă nu erau cele mai importante 
pentru județul nostru, din punctul meu de vedere. Pot să spun că acum, am 
terminat, am pus în valoare toate SF-urile, toate DALI-urile, gândite de fostele 
administrații. Și acum începem să ne facem și noi viziunea noastră, să spunem 
cum vedem noi, care sunt prioritățile. Evident că ținem cont și de sumele 
alocate prin fonduri europene, fonduri guvernamentale, sau chiar din fonduri 
proprii. Nu cunosc să existe niciun proiect nefolosit. De aceea am întrebat dacă 
știți vreo unul? 

Dl Moț Petru: Dumneavoastră răspundeți, dacă nu, o să vedeți, că vă dau 
imediat acum aici. Ca să vedeți că ...  

Dl Cionca Iustin: Nu este nicio problemă. Eu încă o dată v-am spus  
Dl Moț Petru: Că nu .... 
Dl Cionca Iustin: Am cerut Tehnicului să pună în practică toate proiectele 

fostelor administrații. Repet și cele în care eu am considerat că nu ar fi cele 
mai oportune. Aveam alte priorități care ar fi trebuit luate cu prioritate. Dar știți 
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oricine ar veni acum, vede altfel ca prioritate. Mi-ați ridicat problema 
Aeroportului, o să las pe domnul Cadar să vă răspundă la problema cu 
Aeroportul, pentru că înțeleg că nu este domnul Moșneag aici. Până atunci o 
să vă spun despre Centrul Cultural. Dacă ați fi avut curiozitatea să vă uitați la 
anii precedenți, ați fi văzut că sumele alocate sunt mult mai mici decât cele pe 
care le-am alocat anii trecuți. Asta înseamnă că am redus activitatea. Însă, nici 
nu putem spune acum că nu mai facem cultură deloc în județul acesta, și nici 
nu putem să spunem că pandemia asta ne va împiedica să lansăm o carte, 
sau să facem anumite activități într-un cadru legal. De aceea obligația noastră 
a fost să cerem executivului să vină cu un număr de proiecte mai mici. Politica 
mea care am cerut-o tuturor instituțiilor din subordine a fost să profităm totuși 
de pandemia asta, și anul acesta să alocăm mai mulți bani pe investiții, având 
în vedere că infrastructura nu este folosită. Dau un exemplu, Tabăra de la 
Căsoaia sau de la Moneasa fiind goale, neavând copii ca și în alți ani, putem 
munci. Și atunci am spus, hai să ne modernizăm anul acesta și să reducem 
banii pe care i-am alocat pentru activități, să creștem dotarea și banii aceștia îi 
veți regăsi în buget. 

Dl Bulbuc Ionel: Dacă îmi dați voie, o să-i dau câteva repere.  
Dl Cionca Iustin: Imediat, să-i răspund la toate și apoi îi dau cuvântul, 

sigur. Deci cam asta a fost politica care o regăsiți în buget, dacă vă uitați. 
Evident dacă rămân bani necheltuiți, facem cum am făcut și în anii precedenți. 
Alocăm banii aceștia prin rectificare de buget pentru alte activități pentru 
perioada de jumătatea de an, din iulie în colo. Credinte, dobânzi, deci vreau să 
vă amintesc că eu Iustin Cionca și cei care ați fost în echipa mea, nu am luat 
niciun credit. Noi gestionăm creditele luate de fostele administrații. Și plătim și 
am negociat dobânzi mai mici. Atât am făcut noi. Dar acele credite care au fost 
luate dinainte, nu aș vrea să renunț la ele pentru că de banii aceștia ai nevoie. 
Și vă spun, oricât ar fi de mare dobânda, tot nu este atât de mare ca și 
scumpirea materialelor. Uitați-vă să vedeți acum cât au crescut materialele și 
o să vedeți că diferența de preț este mult mai mare decât dobânda. Eu 
încurajez creditele. Nu am făcut creditele acestea pentru că erau aproape la 
limita maximă când am preluat mandatul, și am zis să lăsăm posibilitatea de a 
lua un credit pentru situații extraordinare, pentru că așa ar fi bine să gândim. 
Buget mai mic, acum dumneavoastră cred că sunteți conștient că economia 
este într-o scădere. Că pandemia asta prelungită a produs niște efecte în 
economie. Nu mai comparați situația de când erați dumneavoastră la 
guvernare și când economia duduia, cu ce se întâmplă acum. Cu ajutoarele 
care se dau pentru firmele care trec printr-o situație grea. Iar bugetul este așa 
cum ați spus, o previziune. Noi mergem pe niște estimări. S-ar putea ca nici 
acestea pe care le-am scris noi în buget să nu fie estimări reale. Amintiți-vă că 
și pe guvernarea dumneavoastră, ați estimat niște venituri și nu le-am încasat, 
și a trebuit să dăm doar 80% pentru cofinanțare la proiectele unităților 
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administrativ-teritoriale, pentru că nu ați avut colectarea pe care ați estimat-o, 
ca să nu zic că ați umflat veniturile în mod intenționat, ca să justificați că am 
avea o economie mai bună decât am avut-o. Dar eu nu vreau să fac politică 
acum. Eu am venit acum cu un buget, dumneavoastră trebuie să-mi spuneți 
aici ați greșit. Eu aș fi venit cu o propunere altfel, pentru că acesta este rolul 
dezbaterii. Dacă dumneavoastră Grupul, grupul ziceți dumneavoastră, grupul 
începe de la 3, dumneavoastră sunteţi 2, dar hai să zicem.   

Dl Moț Petru: Acum colegul lipsește motivat. 
Dl Cionca Iustin: Grupulețul de la PSD. 
Dl Moț Petru: Vă place dumneavoastră acum? 
Dl Cionca Iustin: Dar mă lăsaţi să termin? Grupuleţul de la PSD nu a 

înţeles nimic. Aţi fost 12, mari şi voinici. Și v-aţi opus cam la tot ce am venit noi 
şi v-am propus. 

Dl Moț Petru: 11! 
Dl Cionca Iustin: Poftim? 
Dl Moț Petru: 11!  
Dl Cionca Iustin: 11! Uite cedez eu unul, nu ştiu pe care l-aţi... probabil 

pe cel care a plecat de la dumneavoastră.  
Dl Moț Petru: Nu știu la cine v-ați gândit. 
Dl Cionca Iustin: Dar în fine aţi avut un grup mai mare cu care aţi luat 9,5 

% după ce v-aţi făcut o alianţă cu încă 2 partide, cu domnul Fifor în frunte şi... 
Dl Moț Petru: Înţeleg că acum nu faceţi politică?   
Dl Cionca Iustin: Nu, nu!  
Dl Moț Petru: Am înţeles! 
Dl Cionca Iustin: Declaraţie politică. 
Dl Moț Petru: Cum are legătură cu bugetul? 
Dl Cionca Iustin: Cum ați făcut și dumneavoastră. Deci aţi luat 9,7% şi 

de aceea sunteţi aşa puţini în sală. Dacă nu înţelegeţi să vă schimbaţi 
comportamentul, probabil că în mandatul viitor nu o să mai fiţi nici 2. Haideţi să 
fim un pic, uitaţi-vă la colegii dumneavoastră, vin cu soluţii care să aducă ceva 
în plus. Dacă nu sprijină executivul aşa cum facem şi noi. Pentru că asta facem, 
PNL-ul sprijină executivul. Doar nu vă imaginaţi că toate ideile sunt ale lui 
Cionca sau ale colegilor mei. Avem aici, oameni angajaţi experţi, buni 
profesionişti care vin şi ne propun nişte soluţii. Să ştiţi că atunci când criticaţi 
munca lor, nu criticaţi munca majorităţii care vor susţine bugetul, ci ceea ce 
muncesc oamenii aceştia. Numai am vrut să vă spun. Şi acum o să-i dau 
cuvântul domnului Bulbuc care vrea să completeze ceva înţeleg la Centrul 
Cultural, după care Cadar, Aeroportul.  

Dl Bulbuc Ionel: Fac o schiţă a zonei culturale, 2021 ar trebui să fie un 
buget al investiţiilor în cultură, pentru că noi putem estima nişte evenimente 
culturale, putem estima nişte sume, nu ştim exact dacă situaţia pandemică, 
situaţia sanitară o să ne dea voie. În ceea ce priveşte... ascultător sunt. Noi 
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suntem o echipă și întotdeauna ne consultăm şi când facem un lucru, îl facem 
în echipă. Fondurile nerambursabile pe 350 o să fie la Consiliul Judeţean şi 
anul acesta pentru că ajută foarte mult ONG-urile, și zona fondurilor 
nerambursabile se dezvoltă şi a crescut, mai ales în judeţul Arad. Despre 
investiţia de la Moneasa, ne dorim ca şi în anii viitori sportul juvenil şi mă refer 
aici la cantonamentele de vară, dar de data aceasta făcând o investiţie acolo, 
putem să avem şi cantonamente de iarnă. Adică putem să avem 12 luni în care 
copiii pot să vină să facă cantonamente din mai multe sporturi, din mai multe 
judeţe, cum s-a întâmplat până la venirea pandemiei, Timiş, Bihor, pentru că 
aşa aveam cazările acolo. Despre Căsoaia avem acolo un proiect pe GAL 
câştigat, îi mulţumesc și doamnei consilier, 120 mii euro. Un teren 
multifuncţional şi acolo vom construi tot în infrastructura sportivă, şi o să 
continuăm şi acolo cu infrastructura hotelieră, pentru că de anul acesta este şi 
acel proiect al Casei verzi din zona europeană şi putem să facem şi acolo 
încasări şi cazări la Căsoaia şi pentru Casa verde. Și calendarul evenimentelor 
dacă vă uitaţi peste el, este cumva de avarie. Undeva la 50% față de cât a fost, 
pentru că noi am avut o întâlnire cu toţi. Şi când zic cu toţi, cu toţi primarii 
judeţului Arad, şi le-am explicat, ne-am consultat şi le-am spus că s-ar putea  
să nu poată să facă acele evenimente. Pentru că la un eveniment sătesc, nu 
poți să dai un număr de persoane, de 300 de oameni şi să faci o zonă de 
securitate, când din jurul localităţii tale mai vin încă în jur de 1000-2000 oameni. 
Şi atunci am căzut de acord ca în acest an, să lăsăm aşa şi să facem un 
calendar al evenimentelor pe care să-l susţină Centrul Cultural Judeţean. 
Pentru ca să nu avem aceleaşi probleme, angajaţii noştri  să poată să-şi facă 
evenimentele, să participe la ele, să creeze noi evenimente, şi să avem şi un 
calendar cultural şi o normalitate culturală. Pentru că vedeţi, în zilele acestea 
zic că zona asta culturală este cea mai vitregită. Deci dacă mai sunt întrebări 
cu drag, domnul consilier şi dumneavoastră, şi doamna director de la Centrul 
Cultural vă poate răspunde la toate întrebările, mulţumesc!                   

Dl Cionca Iustin: Domnul Cadar! 
Dl Cadar Răzvan: Da. O să răspund eu în locul Aeroportului, domnul 

director este în concediu şi ca atare răspund eu la neclaritatea dumneavoastră. 
Până la urmă noi trebuie să plecăm de la a ne pune întrebarea, dacă mai 
susţinem sau nu finanţarea Aeroportului? Pentru că noi ne zbatem, ne luptăm 
pentru a aduce curse pe Aeroport, ca drept dovadă am început cursele charter. 
Dacă ne uităm un pic în istoric, undeva din 2017, 2018, am început să dublăm 
numărul de pasageri, în primii ani ai mandatului domnului preşedinte şi ai 
colegilor mei care au fost domnul Sergiu Bîlcea şi doamna Claudia Boghicevici, 
până când am venit eu şi am preluat în subordine Aeroportul, am avut în jur de 
7 mii, 8 mii, 9 mii, am ajuns la 22 mii am tot urcat, deci am mers pe un trend 
ascendent, atractiv Aeroportul faţă de companii. Pot să vă spun că astăzi 
operează pe Aeroportul din Arad curse charter care urmează imediat în 
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perioada următoare, curse Cargo care astăzi sunt operaţionale şi urmează, 
trebuia să înceapă din aprilie, situaţia pandemică care este astăzi în lume, vor 
începe probabil la începutul lunii, în prima săptămână a lunii iunie cursele pe 
care le-am lansat recent de linie Arad-Forli şi Arad-Perugia. Ceea ce înseamnă 
că este o nevoie de a merge mai departe cu susţinerea Aeroportului. Pentru 
că în momentul în care vor avea curse operaţionale de toate categoriile, 
automat vor avea venituri şi din punctul nostru de vedere va scădea contribuţia 
Consiliului Judeţean în ceea ce înseamnă deficitul de exploatare. Pe urmă 
avem un proiect european care a fost încărcat, suntem în mici clarificări şi 
urmează undeva în perioada următoare până la sfârşitul anului, zic eu, să 
reuşim să achiziţionăm până la sfârşitul anului 5 milioane de euro pentru 
aparatură şi utilaje, ceea ce înseamnă că Aeroportul nostru va deveni mai 
competitiv pe piaţa aeroporturilor, pentru că vom deservi toţi pasagerii, cu 
utilaje şi tot ceea ce înseamnă aparatură modernă. Acum suntem în faza de a 
lucra în documentaţia de concesiune către Aeroport a terenurilor care au fost 
preluate de la Primăria Municipiului Arad la sfârşitul anului trecut. După cum 
știți, am făcut nişte schimburi de terenuri pentru a avea o suprafaţă compactă 
în zona Aeroportului şi pentru a putea accesa fonduri europene pentru 
infrastructura mare prin POIM. Şi în încheiere vreau să vă spun că mai suntem 
în discuţii şi cu alţi operatori, și probabil în perioada imediat următoare vom 
veni în faţa dumneavoastră şi a cetăţenilor din Arad şi nu numai, cu alte curse 
noi şi cu alte perspective de a duce mai departe dezvoltarea Aeroportului. Dar 
revin la început, noi considerăm că Aeroportul este important în ceea ce 
înseamnă economie, în ceea ce înseamnă discuţii cu toţi investitorii, pentru că 
în momentul în care vin şi ne întreabă de infrastructura rutieră stăm bine, 
infrastructura feroviară stăm bine şi când ne întreabă de infrastructura 
aeroportuară, le prezentăm Aeroportul şi cred că este un punct important în 
ceea ce înseamnă atragerea investitorilor către oraşul nostru şi judeţul nostru.           

Dl Cionca Iustin: Da. Mulţumesc, domnul Cadar! Domnul Moţ dacă mai 
aveţi... 

Dl Moţ Petru: Doar să mă achit de datorie. M-ați întrebat la ce mă refer 
... 

Dl Cionca Iustin: Da. 
Dl Moţ Petru: Și uitați aici, avem un punct, actualizare DALI pentru 

Modernizare DJ 708D. Din moment ce este actualizare de DALI înseamnă că 
este ieșit din perioada de utilizare. 

Dl Cionca Iustin: Ok, și ...  
Dl Moţ Petru: Și ... 
Dl Cionca Iustin: Îl folosim sau nu îl folosim? 
Dl Moţ Petru: Dacă îl actualizăm, că dacă nu ... 
Dl Cionca Iustin: Domnul Moț! Când actualizăm... facem ca la școală.  
Dl Moţ Petru: Nu, nu domnul președinte, m-ați întrebat, v-am răspuns! 



 

19 

 

Dl Cionca Iustin: Dar puneți așa o ... 
Dl Moţ Petru: Păi domnule, nu faceți ca la școală! Că eu doar v-am 

răspuns. 
Dl Cionca Iustin: Atunci îmi dați voie să vă răspund? Actualizarea 

documentațiilor tehnice se fac atunci când au depășit un număr de ani, și sper 
că nu îmi reproșați mie acum că s-au făcut acum 5 ani mai multe DALI-uri decât 
puteau să le ducă. 

Dl Moţ Petru: M-ați întrebat, v-am răspuns, atâta tot.  
Dl Cionca Iustin: Bun. Nu. Dumneavoastră m-ați întrebat și eu v-am 

răspuns. Eu v-am întrebat dacă știți un proiect pe care nu l-am pus în practică. 
Dumneavoastră mă plimbați acum, exact cum ați făcut cu numărul de consilieri. 

Dl Moţ Petru: Dumneavoastră ați început.  
Dl Cionca Iustin: ALDE nu mai era cu dumneavoastră? 
Dl Moţ Petru: Păi erau 13, nu erau 12, dacă era așa. 
Dl Cionca Iustin: Aveți dreptate, am greșit, pentru că am zis Purcaru ... 
Dl Moţ Petru: Vedeți? 
Dl Cionca Iustin: Purcaru nu a votat totdeauna cu dumneavoastră și am 

socotit 12. 
Dl Moţ Petru: Ori erau 11 ori erau 13! 
Dl Cionca Iustin: 13! Sau 12 plus Purcaru! 
Dl Moţ Petru: Nu știu la ce v-ați gândit dumneavoastră când ați zis. 
Dl Cionca Iustin: Domnul Moț! Revenind la acuzația dumneavoastră, eu 

o consider doar acuzație. Documentațiile tehnice plătite de Consiliul Județean  
le-am pus în practică, sau încercăm cum este în cazul acestui DALI să le 
punem în practică. Adică nu mă pun să fac un DALI de la început, îl actualizez 
pe cel vechi, pentru că după atâția ani normal că valorile sunt altele și noi 
încercăm totuși, pentru că una este plata unei actualizări și una este să faci un 
DALI de la început. Așa că aveți încredere că nu irosim banul public inutil. 
Totdeauna știți,  că ați lucrat cu mine în ultimii 4 ani, sunt zgârcit cu banul public 
ca și cu al meu. Doamna Ribovici, vă rog! 

Dna Ribovici Gheorghina: Ca o completare la ce a spus domnul consilier, 
este vorba de actualizare DALI Tauț-Ususău, acea bucată de drum, procedura 
a fost pe lista de investiții de anul trecut, și de fapt procedura este în evaluare, 
nu am depus anul acesta, este din anul 2020, este bucata (neinteligibil) inițiată 
în mandatul guvernării anterioare.   

Dl Cionca Iustin: Știe domnul Moț! Dumneavoastră credeți că nu știe? Ne 
întinde capcane, pentru că este presa de față și zice câtă grijă are domnul Moț 
de banul public.Vreți să mai interveniți? Că aș vrea să trecem mai departe dacă 
ne permiteți. 

Dl Moţ Petru: Aș vrea să mă abțin acum... 
Dl Cionca Iustin: Să fie un dialog... 
Dl Moţ Petru: Dar o dată tot o să zic, ce am vrut să spun acum. 
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Dl Cionca Iustin: Dar vă rog să ziceți acum. Haideți, vă încurajez!   
Dl Moţ Petru: Domnule, lăsați. 
Dl Cionca Iustin: Nu vreți, bine. Cine mai vrea să intervină? Domnul 

Bőlőni, vă rog! 
Dl Bőlőni Győrgy: Mulțumesc, domnul președinte! Două observații am de 

făcut, la problema de la care am pornit când am început deliberarea acestui 
punct, referitor la presupusa incompatibilitate a unor colegi, și de a le interzice 
să voteze. Consider că nu poate fi interzis acest lucru, pentru că dacă le 
interzicem să voteze, înseamnă că le interzicem și să delibereze, le interzicem 
și să facă amendamente eventual la proiectul respectiv și până la urmă le 
interzicem să-și îndeplinească mandatul cu care au fost învestiți de către 
alegători. A doua problemă, în privința președintelui, cu atât mai mult, 
președintele propune, inițiază proiectul de hotărâre pentru bugetul județului 
Arad. În felul acesta nu influențează cu nimic cantitatea, suma de bani de care 
dispunem, nici în sus, nici în jos, indiferent cum ar împărți suma este aceeași 
per total. Nu își creează nici un avantaj în acest fel, chiar mai mult îți îngrădește 
posibilitățile, pentru că votând bugetul o să aibă anumite restricții în modul de 
a cheltui banii. Deci, consider că nicidecum nu se poate aplica așa ceva.        

Dl Cionca Iustin: Mulțumesc, domnul Bőlőni, suntem la punctul de buget, 
haideți să discutăm despre buget. Dacă sunt intervenții? Am înțeles, domnul 
Orza! 

Dl Orza Gheorghe: Da! 
Dl Cionca Iustin: Domnul Orza, vă rog! 
Dl Orza Gheorghe: Bună ziua, Orza Gheorghe, sunt! Întrebarea mea este 

una tehnică, pe site la transparență au fost afișate 7 anexe la buget și acum 
sunt supuse la aprobare 9 anexe. Întrebarea mea este dacă juridic este în 
regulă să se voteze și cele două anexe ale bugetului. Mulțumesc! 

Dna Lupu Silvana: Una dintre anexe presupune adunarea celorlalte, și 
una defalcarea unei componente din buget. Deci practic le-ați avut ca și sume, 
nu au fost efectiv scrise. Deci ultima este adunarea celorlalte și una este 
împărțită.  

Dl Orza Gheorghe: Deci este în regulă să se voteze. 
Dna Lupu Silvana: Da. 
Dl Orza Gheorghe: Chiar dacă cele două anexe nu au fost puse.  
Dna Lupu Silvana: Da, da.   
Dl Orza Gheorghe: Și motivul pentru care dacă ele oricum sunt, de fapt 

totalizarea celorlalte ... 
Dna Lupu Silvana: Da. 
Dl Orza Gheorghe: Nu au fost puse?   
Dl Cionca Iustin: Acum eu nu știu care este motivul, dar aș putea eu 

anticipa. Din dorința de a avea buget cât mai repede, eu pun presiune pe 
aparat să-l pună cât mai repede la transparență, chiar dacă ulterior putem să-
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l mai modificăm și prin amendamentele dumneavoastră. Mă gândesc că acesta 
este motivul. Noi am vrut să avem bugetul cât mai repede, după cum știți 
bugetul trebuia votat de anul trecut. Și ați văzut că domnul Moț imediat a 
speculat în ce lună suntem și nu știm dacă mai facem anul acesta ceva. Și 
atunci eu cer executivului să urce la transparență ce are, în măsura care se fac 
se actualizează, și dumneavoastră dacă aveți amendamente și astăzi puteți să 
le faceți aici dacă considerați că ceva nu este în regulă. Acesta este motivul 
pentru care probabil nu le-am avut toate. Le-au urcat, le-au dat drumul cât mai 
repede, oricum Bihorul și-a votat bugetul vineri, noi deja suntem luni. Dar 
oricum suntem printre primele consilii din țară care își votează bugetul. Aș vrea 
să explic pentru cei care sunteți la primul mandat. De ce este important să 
votăm bugetul cât mai repede. Noi până nu avem buget eu nu pot să dau 
drumul la licitații pentru marile investiții. Și noi vrem acum să intrăm în 
competiție cu celelalte entități pentru fondurile europene de exemplu. Dacă nu 
am studiu de fezabilitate, nu am proiect tehnic, nu am cum să particip la 
această competiție. De aceea este foarte important. Ca să nu mai spun că 
astăzi o să vedeți că vor veni 20 de firme la o licitație la un S.F., P.T.,  D.A.L.I., 
peste cinci luni, nu o să mai vină nimeni pentru că toți au de lucru și va fi o 
cerere foarte mare, pentru că toți au acum nevoie de proiectare și o să vedeți 
la ce scoruri o să le plătim. De aceea fiecare zi este importantă, și eu sper că 
toată lumea a înțeles, că pentru a avea bugetul chiar dacă imperfect, nu cereți 
perfecțiunea, sunt greșeli care se pot corecta pe parcurs. Avem oricând 
instrumentul din iulie încolo, să rectificăm bugetul dacă constatăm că am greșit. 
Dar măcar avem front de lucru. Este în regulă, domnul Orza?  

Dl Orza Gheorghe: Da, în regulă. Întrebarea mea era tehnică ... 
Dl Cionca Iustin: Dar v-am răspuns, ca să fie clar! Treceți-o în contul 

meu, greșala mea. 
Dl Orza Gheorghe:  Era strict tehnic, nu cred că trebuie să ne-o asumăm.         
Dl Cionca Iustin: Strict tehnic, v-am mai spus. Dacă mai stăteam după 

aparat probabil că mai stăteam vreo 2 săptămâni, până le bibileam și le făceam 
toate că să nu mai fie nimic de criticat. Îmi asum riscul să ne mai criticați, să ne 
mai trageți de urechi, dar avem buget mai repede și putem muncii. 

Dl Orza Gheorghe: Ok. Pe juridic se poate vota. Mulțumesc! 
Dl Cionca Iustin: Da. Dacă sunt alte intervenții pe buget? Dacă nu sunt. 

Cine este pentru? 25 voturi pentru (Cionca Iustin - preşedinte, Cadar Răzvan-
Olimpiu-vicepreședinte, Bulbuc Ionel - vicepreședinte, Anghel Răzvan-Paul, 
Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, Ciorogar Cristina-Denisa, Crișan Ioan, Dihel 
Mariana Daniela, Dinga Stefania-Patricia, Gligor Alin-Sorin, Lazăr-Onescu 
Irina, Luca Samuel, Naghi Alina-Georgeta, Orza Gheorghe, Pero Tamas-Carol, 
Pop Ioana-Alina, Pop Talida, Popa Garofița, Stan Simona-Lucia, Talpeș Mirel-
Petru, Tripon Florin, Țole Daniel-Ioan, Ulici Ion și Waldvogel-Leric Brigitte-
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Gloria). Împotrivă?-. Abțineri?  2 abțineri (Lucaci Cornel-Ștefan și Moț Petru). 
Ați notat 3 abțineri, da? Păi și Corina?  

Dl Borha Gheorghe: Nu participă la vot.  
Dl Cionca Iustin: : Nu participă la vot.  
Dna Crișan Corina: V-am ascultat sfatul. 
Dl Cionca Iustin: Da. Bine. Atunci treceți cum vreți în procesul verbal. 

Bun. Trecem mai departe. 
 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul 

administrativ, cu modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad 
adoptă Hotărârea nr. 109/2021 privind adoptarea bugetului general de venituri 
și cheltuieli al Judeţului Arad pe anul 2021. 

 
Punctul 9 
Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentanților Consiliului 

Județean Arad în cadrul unor entități publice – iniţiativa preşedintelui. 
 
Dl Cionca Iustin: Punctul 9. Proiect de hotărâre privind desemnarea 

reprezentanților Consiliului Județean Arad în cadrul unor entități publice. Aici 
este un pic mai complicat, avem câteva articole care se votează cu vot deschis 
și câteva cu vot secret. Articolul 1, prin care se constată, încetată de drept 
calitatea de membru al Autorității Teritoriale de Ordine Publică a domnului 
Sinaci. Și articolul 2 aliniatul 2 al domnului Cătană. Și de asemenea articolul 5 
se votează cu vot deschis. Care spune că reprezentanții desemnați conform 
prezentei hotărâri au obligația ca în exercitarea mandatului încredințat să 
respecte cadrul legal în integralitatea sa și să acționeze în scopul îndeplinirii 
atribuțiilor Consiliului Județean Arad. Dacă sunteți de acord să rupem în două, 
că altfel ar trebui să facem vot deschis, vot secret, vot deschis, vot secret. Să 
votăm deschis cele 3 puncte, 1, 3 și 5 primele aliniate. Și apoi prin vot secret 
să facem toate voturile odată. Aliniatul 2 de la articolul 1, aliniatul 2 de la 
articolul 2, articolul 3 și articolul 4, atunci putem să facem în felul acesta. Cine 
este de acord cu propunerea mea? 30 voturi pentru (Cionca Iustin - preşedinte, 
Cadar Răzvan-Olimpiu-vicepreședinte, Bulbuc Ionel - vicepreședinte, Anghel 
Răzvan-Paul, Blaga Bogdan-Marius, Borha Gheorghe-Vasile, Bozga Doru, 
Bőlőni Győrgy, Ciorogar Cristina-Denisa, Crișan Corina-Anka, Crișan Ioan, 
Dihel Mariana Daniela, Dinga Stefania-Patricia, Gligor Alin-Sorin, Lazăr-
Onescu Irina, Luca Samuel, Lucaci Cornel-Ștefan, Moț Petru, Naghi Alina-
Georgeta, Orza Gheorghe, Pero Tamas-Carol, Pop Ioana-Alina, Pop Talida, 
Popa Garofița, Stan Simona-Lucia, Talpeș Mirel-Petru, Tripon Florin, Țole 
Daniel-Ioan, Ulici Ion și Waldvogel-Leric Brigitte-Gloria). Mulțumesc. Împotrivă-
?. Abțineri-?. Sunt întrebări ca să le votăm pe toate 3 la pachet? 

Dl Moț Petru: Eu zic că ...  
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Dl Cionca Iustin: Ziceți, domnul Moț! 
Dl Moț Petru: Cel mai bine ar fi să trecem la votul secret și după aceea 

să supunem la sfârșit. Am mai procedat așa. Proiectul de hotărâre ... 
Dl Cionca Iustin: Dar nu puteți... Citiți... Numai o secundă! Citiți încă o 

dată! Cum să facem votat secret până nu am încetat ...Trebuie să încetăm 
prima dată calitatea celor care sunt pe funcție, ca să eliberăm postul.  

Dl Moț Petru: Bun, dar noi practic ... 
Dl Cionca Iustin: Domnul Sinaci, ca să vă explic ... 
Dl Moț Petru: Da. Am înțeles 
Dl Cionca Iustin: Trebuie să plece ca să elibereze locul. De aceea spun, 

votăm deschis, pleacă domnul Sinaci și apoi fiind liber postul, votăm secret 
cine vine.   

Dl Moț Petru: Eu sunt de acord și cu dumneavoastră. Dar oricum proiectul 
de hotărâre nu intră în vigoare până la momentul în care se publică în Monitorul 
Oficial. Deci să nu fie nici un formalism excesiv. Dar, cum doriți!  

 Dl Cionca Iustin: Păi nu, tocmai asta este, dacă era un formalism excesiv 
ziceam, articolul 1 vot deschis, articolul nr. 2 treceți la vot secret. Dar ca să nu 
vă țin aici la 3 voturi secrete, separate, facem unul singur, dacă sunteți de 
acord, câștigăm timp. Totuși suntem în pandemie, suntem mulți aici, și am 
întins-o mai mult decât trebuia. Vreau să scurtez perioada asta de stat 
împreună aici și asta am votat acum. Am înțeles că ați fost de acord toți. Bun. 
Ca să fie mai ușor, cine este de acord cu articolul 1, aliniatul 1?  30 voturi 
pentru (Cionca Iustin - preşedinte, Cadar Răzvan-Olimpiu-vicepreședinte, 
Bulbuc Ionel - vicepreședinte, Anghel Răzvan-Paul, Blaga Bogdan-Marius, 
Borha Gheorghe-Vasile, Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, Ciorogar Cristina-Denisa, 
Crișan Corina-Anka, Crișan Ioan, Dihel Mariana Daniela, Dinga Stefania-
Patricia, Gligor Alin-Sorin, Lazăr-Onescu Irina, Luca Samuel, Lucaci Cornel-
Ștefan, Moț Petru, Naghi Alina-Georgeta, Orza Gheorghe, Pero Tamas-Carol, 
Pop Ioana-Alina, Pop Talida, Popa Garofița, Stan Simona-Lucia, Talpeș Mirel-
Petru, Tripon Florin, Țole Daniel-Ioan, Ulici Ion și Waldvogel-Leric Brigitte-
Gloria). Mulțumesc. Împotrivă-?. Abțineri-?. Nu sunt. Articolul 2 aliniatul 1, cu 
revocarea domnul Cătană, cine este de acord? 30 voturi pentru (Cionca Iustin 
- preşedinte, Cadar Răzvan-Olimpiu-vicepreședinte, Bulbuc Ionel - 
vicepreședinte, Anghel Răzvan-Paul, Blaga Bogdan-Marius, Borha Gheorghe-
Vasile, Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, Ciorogar Cristina-Denisa, Crișan Corina-
Anka, Crișan Ioan, Dihel Mariana Daniela, Dinga Stefania-Patricia, Gligor Alin-
Sorin, Lazăr-Onescu Irina, Luca Samuel, Lucaci Cornel-Ștefan, Moț Petru, 
Naghi Alina-Georgeta, Orza Gheorghe, Pero Tamas-Carol, Pop Ioana-Alina, 
Pop Talida, Popa Garofița, Stan Simona-Lucia, Talpeș Mirel-Petru, Tripon 
Florin, Țole Daniel-Ioan, Ulici Ion și Waldvogel-Leric Brigitte-Gloria). Împotrivă-
?. Abțineri-?. Și articolul 5, cine este de acord? 30 voturi pentru (Cionca Iustin 
- preşedinte, Cadar Răzvan-Olimpiu-vicepreședinte, Bulbuc Ionel - 
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vicepreședinte, Anghel Răzvan-Paul, Blaga Bogdan-Marius, Borha Gheorghe-
Vasile, Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, Ciorogar Cristina-Denisa, Crișan Corina-
Anka, Crișan Ioan, Dihel Mariana Daniela, Dinga Stefania-Patricia, Gligor Alin-
Sorin, Lazăr-Onescu Irina, Luca Samuel, Lucaci Cornel-Ștefan, Moț Petru, 
Naghi Alina-Georgeta, Orza Gheorghe, Pero Tamas-Carol, Pop Ioana-Alina, 
Pop Talida, Popa Garofița, Stan Simona-Lucia, Talpeș Mirel-Petru, Tripon 
Florin, Țole Daniel-Ioan, Ulici Ion și Waldvogel-Leric Brigitte-Gloria). Împotrivă-
?. Abțineri-?. Bun. Și acum doamna secretar general, să treceți la votul secret.     

Dna Lupu Silvana: Am tipărit buletinele de vot, în urma discuției cu liderii 
de grup. Deci s-a eliberat un mandat în ATOP, care a fost înainte mandatul 
PNL-ului, a fost propusă doamna Ciorogar Cristina. S-a eliberat un mandat de 
la Comisia mixtă de rechiziții, a fost mandatul USR-ului s-a propus doamna 
Pop Ioana. Și au fost 2 mandate ale PSD-ului, în locul domnului Alda, 
propunerea este domnul Moț. Am tipărit două buletine de vot, buletinul pentru 
ATOP nu va fi înmânat candidatului pentru această funcție pentru că este în 
conflict de interese, fiind o funcție indemnizată. Celelalte funcții sunt toate pe 
un buletin de vot, participă la vot inclusiv cei propuși pentru a fi desemnați. 
Dacă sunteți de acord cu buletinele de vot în forma în care au fost completate, 
repet în urma discuțiilor cu liderii de grup. Pe fiecare buletin aveți numele 
candidatului, sub care aveți obțiunea Da sau Nu. Aplicați ștampila în interiorul 
chenarului care reprezintă opțiunea dumneavoastră de vot la fiecare entitate 
publică. Putem trece la vot?  

Dl Moț Petru: De acord!   
       
Începe votarea! Votul este secret și se desfășoară în ordine alfabetică.  
   
Dna Lupu Silvana: Domnul președinte! Domnul Anghel! 
Dl Cionca Iustin: Domnul Moț te-am votat! 
Dl Moț Petru: Mulțumesc mult, domnul președinte! 
Dna Lupu Silvana: Domnul Blaga! Domnul Borha! Domnul Bozga! 

Domnul Bőlőni! Domnul Bulbuc! Domnul Cadar! Doamna Ciorogar! Doamna 
Crișan! Domnul Crișan! Doamna Dihel! Doamna Dinga! Domnul Gligor! 
Doamna Lazăr-Onescu! Domnul Luca! Domnul Lucaci! Domnul Moț! Doamna 
Naghi! Domnul Orza! Domnul Pero! Doamna Pop Ioana! Doamna Pop Talida! 
Doamna Popa Garofița! Doamna Stan Simona! Domnul Talpeș! Domnul Ulici! 
Domnul Țole! Doamna Waldvogel! Președinții pentru numărarea voturilor și 
dacă doresc candidații!  

 
Comisia de numărare a voturilor, începe procedura de numărare și 

întocmește după finalizare, procesul-verbal de constatare a rezultatului votului 
secret, pentru desemnarea reprezentanţilor Consiliului Judeţean Arad în cadrul 
unor entități publice. 
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Dl Cionca Iustin: Doamnelor și domnilor consilieri, vă rog să luați loc! 

Doamna secretar general, vă rog să anunțați rezultatul votului. 
Dna Lupu Silvana: Pentru mandatul de la ATOP, doamna Ciorogar 26 

voturi pentru, 3 voturi împotrivă din 29 voturi exprimate. Comisia mixtă de 
rechiziții doamna Pop Ioana-Alina 29 voturi pentru și 1 vot nul din 30 voturi 
exprimate. Pentru Consiliul de Administrație al Spitalului de recuperare de  la 
Dezna, domnul Moț Petru 30 voturi pentru, din 30 voturi exprimate. Și în 
Comisia pentru soluționarea contestațiilor la Centru Școlar de Asistență 
Educațională, domnul Moț Petru 28 voturi pentru, 2 voturi nule din 30 voturi 
exprimate. 

 Vreau să vă spun că în proiectul următor unde este validarea membrilor 
ATOP, avem liniuță pe proiect și se va încărca cu numele doamnei Ciorogar, 
care a obținut mandat pentru ATOP. Deci în proiectul următor se face validarea 
membrilor ATOP. La momentul la care am redactat proiectul nu am putut să 
trec un nume, pentru că a rezultat în urma votului de astăzi. Mulțumesc! 

Dl Cionca Iustin: Mulțumesc și eu doamna secretar general! Dacă cineva 
mai dorește să intervină pe acest subiect, înainte de a trece la punctul 10? 
Domnul Moț!    

Dl Moț Petru: Da. Vreau doar să spun că cel puțin la un punct am dovada 
că v-ați ținut de cuvânt și m-ați votat. Deci cel puțin la un punct, unde au fost 
30 de voturi. Probabil că și la al doilea nu zic că nu. 

 Dl Cionca Iustin: Pentru a-mi salva onoarea...Vă rog cei 2 care v-ați 
anulat votul să recunoașteți aici să fie sigur că a luat votul meu.  

 
   În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul 

administrativ, cu modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad 
adoptă Hotărârea nr. 110/2021 privind desemnarea reprezentanților Consiliului 
Județean Arad în cadrul unor entități publice. 

 
 
Punctul 10 
Proiect de hotărâre privind validarea unor membri ai Autorităţii Teritoriale 

de Ordine Publică Arad – iniţiativa preşedintelui. 
 
Dl Cionca Iustin: Trecem la punctul 10. Proiect de hotărâre privind 

validarea unor membri ai Autorităţii Teritoriale de Ordine Publică Arad. 
Dna Ciorogar Cristina: Nu particip la vot. 
 Dl Cionca Iustin: Nu participați la vot. Alte  intervenții? Nu sunt. Cine este 

pentru? 29 voturi pentru (Cionca Iustin - preşedinte, Cadar Răzvan-Olimpiu-
vicepreședinte, Bulbuc Ionel - vicepreședinte, Anghel Răzvan-Paul, Blaga 
Bogdan-Marius, Borha Gheorghe-Vasile, Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, Crișan 
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Corina-Anka, Crișan Ioan, Dihel Mariana Daniela, Dinga Stefania-Patricia, 
Gligor Alin-Sorin, Lazăr-Onescu Irina, Luca Samuel, Lucaci Cornel-Ștefan, Moț 
Petru, Naghi Alina-Georgeta, Orza Gheorghe, Pero Tamas-Carol, Pop Ioana-
Alina, Pop Talida, Popa Garofița, Stan Simona-Lucia, Talpeș Mirel-Petru, 
Tripon Florin, Țole Daniel-Ioan, Ulici Ion și Waldvogel-Leric Brigitte-Gloria). 
Împotrivă-?. Abțineri-?. 

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul 

administrativ, cu modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad 
adoptă Hotărârea nr. 111/2021 privind validarea unor membri ai Autorităţii 
Teritoriale de Ordine Publică Arad. 

 
 
Punctul 11 
Proiect de hotărâre privind neexercitarea dreptului de preemţiune asupra 

apartamentului nr. 3 (cota ¼) din imobilul situat în municipiul Arad, Bulevardul 
Revoluţiei nr. 40 – iniţiativa preşedintelui. 

 
Dl Cionca Iustin: Trecem la punctele de hotărâre introduse suplimentar 

de pe ordinea de zi. Proiect de hotărâre privind neexercitarea dreptului de 
preemţiune asupra apartamentului nr. 3 (cota ¼) din imobilul situat în 
municipiul Arad, Bulevardul Revoluţiei nr. 40. Dacă sunt intervenții? Nu sunt. 
Cine este pentru? 28 voturi pentru (Cionca Iustin - preşedinte, Cadar Răzvan-
Olimpiu-vicepreședinte, Bulbuc Ionel - vicepreședinte, Anghel Răzvan-Paul, 
Blaga Bogdan-Marius, Borha Gheorghe-Vasile, Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, 
Ciorogar Cristina-Denisa, Crișan Corina-Anka, Crișan Ioan, Dihel Mariana 
Daniela, Dinga Stefania-Patricia, Gligor Alin-Sorin, Lazăr-Onescu Irina, Luca 
Samuel, Lucaci Cornel-Ștefan, Moț Petru, Naghi Alina-Georgeta, Orza 
Gheorghe, Pero Tamas-Carol, Pop Ioana-Alina, Pop Talida, Popa Garofița, 
Stan Simona-Lucia, Țole Daniel-Ioan, Ulici Ion și Waldvogel-Leric Brigitte-
Gloria). Împotrivă-?. Abțineri-?. 

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul 

administrativ, cu modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad 
adoptă Hotărârea nr. 112/2021 privind neexercitarea dreptului de preemţiune 
asupra apartamentului nr. 3 (cota ¼) din imobilul situat în municipiul Arad, 
Bulevardul Revoluţiei nr. 40. 

 
Punctul 12 
Proiect de hotărâre privind neexercitarea dreptului de preemţiune asupra 

apartamentului nr. 5 (cota ¼) din imobilul situat în municipiul Arad, Bulevardul 
Revoluţiei nr. 40 – iniţiativa preşedintelui. 
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Dl Cionca Iustin: Proiect de hotărâre privind neexercitarea dreptului de 

preemţiune asupra apartamentului nr. 5 (cota ¼) din imobilul situat în 
municipiul Arad, Bulevardul Revoluţiei nr. 40. Dacă sunt intervenții? Nu sunt. 
Cine este pentru? 28 voturi pentru (Cionca Iustin - preşedinte, Cadar Răzvan-
Olimpiu-vicepreședinte, Bulbuc Ionel - vicepreședinte, Anghel Răzvan-Paul, 
Blaga Bogdan-Marius, Borha Gheorghe-Vasile, Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, 
Ciorogar Cristina-Denisa, Crișan Corina-Anka, Crișan Ioan, Dihel Mariana 
Daniela, Dinga Stefania-Patricia, Gligor Alin-Sorin, Lazăr-Onescu Irina, Luca 
Samuel, Lucaci Cornel-Ștefan, Moț Petru, Naghi Alina-Georgeta, Orza 
Gheorghe, Pero Tamas-Carol, Pop Ioana-Alina, Pop Talida, Popa Garofița, 
Stan Simona-Lucia, Țole Daniel-Ioan, Ulici Ion și Waldvogel-Leric Brigitte-
Gloria). Împotrivă-?. Abțineri-?. 

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul 

administrativ, cu modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad 
adoptă Hotărârea nr. 113/2021 privind neexercitarea dreptului de preemţiune 
asupra apartamentului nr. 5 (cota ¼) din imobilul situat în municipiul Arad, 
Bulevardul Revoluţiei nr. 40. 

 
Dl Cionca Iustin: Și cu acestea trecem la punctul Diverse. Dacă cineva 

vrea să se înscrie la cuvânt? Deci nu dorește nimeni? Înainte de a ne despărți, 
vă reamintesc că în data de 27 la ora 12 avem ședință de Consiliu Județean 
online. Cât am zis?  27? 28!  Domnul Orza! 

Dl Orza Gheorghe: Dacă îmi permiteți! 
Dl Cionca Iustin: Vă rog! 
Dl Orza Gheorghe: Pentru ședința din 27...  
Dl Cionca Iustin: 28! 28! 
Dl Orza Gheorghe: Rugămintea este ca documentele aferente ședinței 

să se transmită mai repede. Noi am avut doar o zi jumătate pentru verificarea 
tuturor documentelor. A fost foarte puțin timp. 

Dl Cionca Iustin: Aveți dreptate! Acesta este ritmul, încercăm să muncim 
cât mai repede și nu întotdeauna reușește executivul. Ați văzut câtă 
documentație au de făcut. Poate mai reducem un pic birocrația ca să le fie și 
lor mai ușor.  

Dl Orza Gheorghe: Bine ar fi! 
Dl Cionca Iustin: Dar aveți dreptate! Și eu tot asta le spun, nu știu dacă 

o să-i lămuriți dumneavoastră, dar să știți că și mie în ultima zi îmi vin cu toate 
materiale, eu le semnez, vreau să le punem în practică. Aparatul ați auzit 
rugămintea domnului consilier județean? Tehnicul? Că aici avem cele mai mari 
întârzieri. 



 

28 

 

Dl Orza Gheorghe: Da. Adică s-a amânat un punct pentru că nu s-a avut 
timp să se verifice un amendament, de un birou. Și s-a amânat, din acest 
motiv...     

Dl Cionca Iustin: Da. Aveți dreptate, știu.  
Dl Orza Gheorghe: De aceea s-a făcut ședința reunită.  
Dl Cionca Iustin: Știu. 
Dl Orza Gheorghe: Dar noi totuși am fost nevoiți, noi consilierii, să 

verificăm toate punctele într-o zi și jumătate. Adică să existe puțină înțelegere 
că și noi consilierii trebuie să verificăm documentele acelea și nu putem să 
votăm... 

Dl Cionca Iustin: Acum punctul acela, a fost din cauza proiectantului, că 
la noi vine și își lasă aici proiectul și nu vine să și-l susțină. Normal ar fi, ca 
fiecare proiectant să se prezinte la comisie și să vă răspundă la întrebări. Noi 
preluăm practic lucrarea lor, uneori reușim să aducem toate explicațiile, iar 
alteori avem nevoie de explicațiile lor. El trebuia să vină măcar la comisiile 
reunite să-și susțină proiectul. Ați văzut că nu sunt curioși să vină. Bine, am 
recepționat mesajul dumneavoastră.  

Dl Orza Gheorghe: Mulțumesc! 
Dl Cionca Iustin: Îl susțin. Și dumneavoastră vă spun acum, să fiți un pic 

înțelegători, pentru că nu reușim întotdeauna în termenul acesta foarte scurt. 
Alte intervenții? Nu mai sunt. Mulțumesc frumos, grijă cu sănătatea Spitalul 
este la maxim, nu mai avem locuri pe ATI, vă tot spun să vă protejați.         

 
 
 
      Preşedinte,                                  Secretar General al Judeţului,  

            Iustin Cionca                      Silvana Lupu 
 
 
 
                                                      Întocmit, 

            Cristina Neamțiu  


